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Fiche terminologique n°82

TERME ETUDIE : lighthouse school

VARIANTES ORTHOGRAPHIQUES:

SYNONYMES: lighthouse implementation school

TERMES DECONSEILLES:

DOMAINES : éducation élémentaire et secondaire : établissements d'enseignement; pédagogie expérimentale
DE%oFINITION : "A school that is considered to be an educational leader in providing innovative and model educational
programs.”

CONTEXTE : 1. "Healso noted that it is thought (although no evidence is readily available) that successful innovations
pioneered by lighthouse schools are adopted in the educational system, resulting in positive qualitative change.”

2. “Among our key focusesin 2004 was the implementation of the Balanced Literacy initiative for primary grades. This
framework involves avariety of reading and writing opportunities, to children, with children and by children. St. Patrick
School in Cobalt was designated as the lighthouse school for this approach.”

TERME ETUDIE : école-phare

VARIANTES ORTHOGRAPHIQUES :

SYNONYMES:

TERMES DECONSEILLES:

DEFINITION : Ecole d'avant-garde qui innove par sa pédagogie modéle et ses programmes.

CONTEXTE : « Le projet « Ecoles-phares » ou « Lighthouse Project » est une initiative qui donne suite & lanote 91 [du]
ministére de I'Education [donnant] avis & tous |les conseils scolaires de la province qui désirent participer & un projet-pilote
[...]»

JUSTIFICATION : Le Réseau retient et recommande le seul terme qui a été relevé, c'est-a-dire « école-phare », car le mot
phare évoque bien le réle que I'on veut donner al'école. Le mot « phare » peut aussi semployer pour qualifier d'autres
termes, par exemple un centre, un programme, etc. comme c’est le cas de |’ adjectif anglais « lighthouse ».
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